

Title (en)  
Mailing envelope.

Title (de)  
Versandcouvert.

Title (fr)  
Enveloppe d'expédition.

Publication  
**EP 0633194 A1 19950111 (DE)**

Application  
**EP 93111001 A 19930709**

Priority  
EP 93111001 A 19930709

Abstract (en)

The mailing envelope has a front sheet section (1) and a rear sheet section (2). Adjoining the front sheet section is a folded-back flap (9) which protrudes into the gap between the front (1) and the rear sheet section (2). The mailing envelope is closed by an adhesive strip (10) which connects the rear sheet section (2) to the flap (9). Furthermore, the mailing envelope has lateral, folded-over flaps (6,7), by means of which the front sheet section (1) of the envelope is bonded to the rear sheet section (2). Mounted at the free edge (8) of each flap (6,7) is an adhesive section (4) which extends visibly beyond the free edge (8) and has a colouring which contrasts with the colour of the sheet section (1,2). A further correspondingly coloured adhesive section (5) is located on the base of the folding point (3) between the front sheet section (1) and the folded-over flaps (6,7). If the mailing envelope is separated at the adhesive sections (4,5) in an unauthorised manner in order to remove the contents and is then closed again, this unauthorised manipulation is indicated visually by incorrect positioning at the adhesive sections (4,5). Printed on the flap (9) is an identification marking (19) which (19a) is repeated on an attachment strip (14) which is releasably connected to the envelope via a perforation (18). <IMAGE>

Abstract (de)

Das Versandcouvert weist einen vorderen Blattabschnitt (1) und einen hinteren Blattabschnitt (2) auf. Am vorderen Blattabschnitt schliesst ein zurückgefalteter Lappen (9) an, der in den Zwischenraum zwischen dem vorderen (1) und hinteren Blattabschnitt (2) hineinragt. Das Versandcouvert wird durch einen Klebstoffstreifen (10) verschlossen, der den hinteren Blattabschnitt (2) mit dem Lappen (9) verbindet. Weiter weist das Versandcouvert seitliche, umgefalte Lappen (6,7) auf, mittels welchen der vordere Blattabschnitt (1) des Couverts mit dem hinteren Blattabschnitt (2) verklebt ist. Beim freien Rand (8) jedes Lappens (6,7) ist ein Klebstoffabschnitt (4) angebracht, der sichtbar beim freien Rand (8) hinaussteht und eine zur Farbe der Blattabschnitte (1,2) kontrastierende Färbung aufweist. Ein weiterer entsprechend gefärbter Klebstoffabschnitt (5) befindet sich auf dem Grund der Faltstelle (3) zwischen dem vorderen Blattabschnitt (1) und den umgefalten Lappen (6,7). Wird das Versandcouvert bei den Klebstoffabschnitten (4,5) in unerlaubter Weise aufgetrennt, um den Inhalt zu entwinden und danach wieder verschlossen, wird diese unerlaubte Manipulation durch Fehlstellen bei den Klebstoffabschnitten (4,5) visuell angezeigt. Auf dem Lappen (9) ist eine Identifikationsmarkierung (19) aufgedruckt, die (19a) auf einem mit dem Couvert über eine Perforation (18) lösbar verbundenen Ansatzstreifen (14) wiederholt ist. <IMAGE>

IPC 1-7

**B65D 27/30**

IPC 8 full level

**B65D 27/30** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B65D 27/30** (2013.01 - EP US); **B65D 2401/55** (2020.05 - EP US)

Citation (search report)

- [X] EP 0393841 A1 19901024 - TRIGON PACKAGING SYSTEMS UK LI [GB]
- [A] GB 2200337 A 19880803 - METAL BOX PLC
- [A] WO 8908586 A1 19890921 - MINNESOTA MINING & MFG [US]
- [A] GB 2138396 A 19841024 - DECOFLEX LTD
- [A] US 3895755 A 19750722 - MCCARTHY CAROL S
- [A] FR 2658791 A1 19910830 - SPRINET CONSEIL EURL ALAIN [FR]

Cited by

FR2764866A1; DE29511385U1

Designated contracting state (EPC)  
CH DE ES FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0633194 A1 19950111; EP 0633194 B1 19961204**; DE 59304684 D1 19970116; US 5478010 A 19951226

DOCDB simple family (application)

**EP 93111001 A 19930709**; DE 59304684 T 19930709; US 26622494 A 19940627